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Sammanfattade remissvar avseende 
näringslivsprogram 
Nedan regogörs summariskt för de remissvar som inkommit beträffande 
förslaget till nytt näringslivsprogram i Lunds kommun 2020-2030. 
Remissvaren finns i sin helhet också att läsa sist i detta dokument.  

1 Interna remissvar 

1.1 Barn- och skolnämnden, 2021-12-14, § 216 
Barn- och skolnämnden menar att barns och ungas perspektiv behöver 
lyftas fram tydligare i förslaget, genom att tydligare knyta an till skolans 
uppdrag och ambitionen att fånga och utveckla potentialen och 
innovationskraften hos Lunds kommuns unga medborgare. Nämnden 
menar att denna koppling framför allt skulle behöva göras tydligare inom 
de prioriterade områdena Innovationskraft och Kompetensförsörjning. 
Nämnden lyfter vikten av att samverkan mellan näringsliv och 
utbildningsväsende behöver ske redan från grundskolan som en del i att 
motivera unga till framtida karriärval och att säkra den framtida 
kompetensförsörjningen. Barn- och skolnämnden framhåller också 
vikten av ett nära samarbete mellan barn- och skolförvaltningens 
praosamordnare och den centrala näringslivsenheten.  

Barn- och skolnämnden ser vidare ett behov av att tydliggöra 
programmets koppling till Policy för hållbar utveckling och till den 
struktur som finns för övriga styrdokument inom hållbarhetsområdet 
såsom LundaEko 2021-2030 och Program för socialt hållbar utveckling.  

Barn- och skolnämnden ser också ett behov av att se över förslaget 
utifrån Program för styrning, exempelvis gällande respektive områdes 
insatser. Nämnden menar att ett program inte ska innehålla utförande 
eller metoder, och förslagsvis bör därför programmets insatser 
benämnas som delmål för att sedan kompletteras med aktiviteter 
(insatser) i en efterföljande plan. 

1.2 Byggnadsnämnden, 2021-12-09, § 196 
Byggnadsnämnden anser generellt att programförslaget redogör för 
såväl relevanta förutsättningar och utmaningar för näringslivsarbetet i 
Lunds kommun, som för viktiga insatsområden som på många sätt också 
kopplar an till den övergripande stads- och 
samhällsutvecklingsprocessen och uttryckta mål och ambitioner för 
detta arbete.  
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Att programmet är komprimerat och att prioriterade insatsområden 
beskrivs kortfattat bedömer nämnden i flera avseenden som positivt. 
Samtidigt menar nämnden att detta ställer krav på tydliga strategier och 
planering för mer konkreta åtgärder, varför nämnden uttrycker ett 
behov av att programmet kompletteras med resonemang kring 
genomförande, roller och ansvar. Byggnadsnämnden påpekar också 
vikten av en fördjupad dialog inom kommunkoncernen och med externa 
aktörer för att skapa en tydligare och väl grundad bild av hur nämnden 
kan bidra i fortsatt arbete på bästa sätt.  

Byggnadsnämnden ser det som positivt att förslaget grundar sig på 
aktuella analyser av Lunds näringsliv i såväl ett regionalt som nationellt 
och internationellt perspektiv. Det innebär en kvalitetssäkring av 
programmet och sådana analyser även är en tillgång i efterföljande 
planering. Byggnadsnämnden lyfter också att näringslivsprogrammet 
utgör en viktig planeringsförutsättning för både den översiktliga 
planeringen och prioritering av utbyggnad och för andra delar av 
nämndens verksamhet.  

Byggnadsnämnden betonar vidare vikten av att mer ömsesidigt 
förhållningssätt mellan stad och land och ser gärna en skrivning som 
andas mer proaktivitet i förhållande till landsbygdens utveckling än den 
som finns i programförslaget. Byggnadsnämnden menar också att 
insatsområde Hållbar tillväxt på ett tydligare sätt hade kunnat knytas till 
målsättningen att hela Lund ska leva, exempelvis genom att flytta den 
första meningen i målformuleringen för insatsområde fem till 
målformuleringen för insatsområde två. Detta skulle enligt nämnden 
stärka hela hållbarhetsperspektivet och skapa en tydligare koppling 
mellan det övergripande målet för området och de insatser som föreslås.  

Byggnadsnämnden saknar också skrivningar och förslag på insatser 
kopplat till ekologisk hållbarhet i detta avsnitt. Nämnden menar också att 
den del av insats två som handlar om tillhandahållandet av en tydlig 
serviceprocess för företag flyttas till insatsområde Service och 
bemötande. Med avseende på insatsområdet Markberedskap och goda 
fysiska förutsättningar anser byggnadsnämnden, enligt resonemang 
ovan, att perspektivet Hela Lund ska leva med fördel kan flyttas till 
insatsområde två.  

Byggnadsnämnden efterfrågar också tydligare, mer proaktiva och 
samarbetsinriktade skrivningar, framför allt inom ramen för 
programmets två första insatser. Den tredje insatsen menar nämnden är 
allmänt hållen och innebär därför ingen egentlig prioritering, varför ett 
förtydligande och en prioritering enligt nämnden skulle bidra till en 
tydligare riktning framåt. Nämnden menar också att det med fördel kan 
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framgå av programmet att det finns ett behov av verksamhetsmark och 
lokaler i olika priskategorier och storlekar för att möjliggöra variation 
och mångfald i det lokala näringslivet. Inom nyckelområdet Infrastruktur 
och tillgänglighet hade byggnadsnämnden gärna sett tydligare och 
vassare skrivningar avseende såväl mål som förslag på insatser, kring 
hur Lunds kommun ska utvecklas framåt.  

Mer generellt lyfter byggnadsnämnden fram vikten av ett nära samarbete 
i såväl framtagande- som genomförandefas i planeringsdokument av det 
slag som näringslivsprogrammet är. Samverkan över 
förvaltningsgränserna skapar enligt nämnden förutsättningar för ännu 
högre pricksäkerhet i såväl formulering av mål och möjliga insatser. 
Byggnadsnämnden bidrar gärna aktivt i det fortsatta arbetet, både i det 
fortsatta revideringsarbetet och i det fortsatta samtalet kring utveckling 
och prioritering av konkreta åtgärder. 

1.3 Habostyrelsen, 2021-12-16, § 52 
Habostyrelsen ser positivt på att det har tagits fram ett nytt 
näringslivsprogam för Lunds kommun och ser inte något behov av tillägg 
eller förtydliganden. 

1.4 Kultur- och fritidsnämnden, 2021-12-16, § 165 
Kultur- och fritidsnämnden ställer sig i stort bakom förslaget till 
näringslivsprogram, och anser att det pekar ut flera av de insatser som 
behövs för att fortsätta att utveckla Lund som en attraktiv stad. Kultur- 
och fritidsnämnden saknar specifika avsnitt om de kulturella och 
kreativa näringarna och ser att det i programmet skulle behöva 
tydliggöras att dessa näringar utgör en väsentlig del av Lunds näringsliv. 
Kultur- och fritidsnämnden menar att ett rikt kulturliv kräver ett 
generöst och inkluderande stöd till det fria kulturlivet, och satsningar för 
att förenkla för de näringsidkare som verkar inom de kulturella och 
kreativa näringarna. Nämnden menar att dessa näringar erbjuder många 
arbetstillfällen och bär på stor utvecklingspotential. Lunds höga 
ambitioner inom kulturområdet behöver enligt nämnden också 
genomsyra näringslivsprogrammet.  

Kultur- och fritidsnämnden ser att behovet av att bedriva en aktiv 
näringslivspolitik som gagnar den kulturella och kreativa näringen är 
akut, och menar att flera stora branschaktörer under senare år valt att 
lämna Lund till förmån för Malmö eller andra städer i regionen. 
Nämnden lyfter också att pandemin drabbat branschen hårt. 

Kultur- och fritidsnämnden beskriver i sitt yttrande en önskan om att 
satsningar inom de kulturella och kreativa näringarna lyfts in i 
näringslivsprogrammet som en insats kopplad till avsnittet attraktivitet, 
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men även att särskilda strategier för branschens återhämtning och 
tillväxt lyfts fram som en insats.  

Nämnden föreslår också att stycket ”Arbeta aktivt med förtroende och 
tjänstemäns attityder till och förståelse för företagens förutsättningar” 
ersätts med ”Arbeta aktivt med dialog mellan företagare, tjänstemän och 
förtroendevalda för att stärka förståelsen för varandras uppdrag och 
förutsättningar”. 

1.5 Miljönämnden, 2021-12-09, § 111 
Miljönämnden anser att näringslivsprogrammet är ett genomarbetat 
dokument som väl beskriver näringslivet, utmaningar och möjligheter i 
kommunen. De föreslagna insatserna som föreslås för respektive 
prioriterat område faller väl i linje med hur miljönämnden bedriver sin 
verksamhet både vad gäller tillsyn och information till näringslivet i 
kommunen.  

Miljönämnden menar att begreppet hållbar tillväxt inte kan likställas 
med hållbar utveckling, varför det i näringslivsprogrammet bör 
förtydligas vad som avses med hållbar tillväxt. Nämnden ställer sig också 
frågande till skrivningen Städer står för huvuddelen av den ekonomiska 
utvecklingen i världen och går före i arbetet med ett hållbart samhälle 
(sid 5), och menar att det är en tveksam beskrivning då städer är helt 
beroende för sin försörjning av de tillgångar på naturresurser som finns 
utanför städer. Denna mening bör enligt nämnden strykas eller 
omformuleras. 

För att nå en hållbar utveckling menar miljönämnden att kommunen bör 
arbeta aktivt för att nå hållbara leverantörskedjor för de varor och 
tjänster som köps in. I större upphandlingar bör ambitiösa krav ställas 
inom såväl miljö som socialt ansvarstagande genom hela 
leverantörskedjan. Nämnden understryker att formuleringar kring denna 
fråga saknas i programmet, och anser därför att kompletteringar kring 
detta bör göras. Miljönämnden saknar också en tydligare beskrivning av 
omställningen för cirkulär ekonomi, vilket enligt nämnden krävs för att 
nå kommunens miljö- och klimatmål inom ramen för Agenda 2030. 
Nämnden saknar också beskrivning av hur de areella näringarna i 
kommunen ska kunna utvecklas och hur konflikten mellan expansion och 
skydd av värdefulla naturområden ska lösas. 

1.6 Renhållningsstyrelsen, 2021-12-14, § 103 
Renhållningsstyrelsen välkomnar ett utvecklat näringslivsprogram för 
Lunds kommun och ser att programförslaget ger en god riktning i det 
fortsatta arbetet med att ge Lunds företag förutsättningar för hållbar 
utveckling. En för Lunds renhållningsverk synlig del av näringslivet är 
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mindre entreprenörer utanför tätorten, och den grupperingen inom 
näringslivet skulle enligt renhållningsstyrelsen kunna göras mer synlig i 
programmet.  

Renhållningsstyrelsen menar också att följsamheten till programmet 
skulle underlättas av att det strukturerades likartat andra program 
under hållbarhetspolicyn, exempelvis genom tydligare hänvisning till de 
globala målen.  

1.7 Servicenämnden, 2021-12-08, § 95 
Servicenämnden bedömer att de prioriterade områdena i programmet 
bidrar till ett hållbart samhälle, att de föreslagna insatserna är väl 
avvägda och att nämndens verksamheter främst kan bidra till 
programmets prioriterade områden och insatser genom att bistå med 
test- och demomiljöer för hållbara lösningar på samhällsutmaningar. 

Servicenämnden saknar direkta insatser för att säkerställa det 
prioriterade området att Lund ska vara attraktivt att besöka. Nämnden 
saknar också en tydlig inriktning gällande hur samverkan och dialog med 
näringsliv och andra relevanta aktörer i praktiken ska bedrivas. 

1.8 Socialnämnden, 2021-12-08, § 180 
Socialnämnden ställer sig positiv till att det tagits fram ett nytt 
näringslivsprogram med relevanta prioriterade områden.  
 
Socialnämnden anser att social hänsyn i upphandlingar kan tillföras som 
ett insatsområde eller alternativt innefattas som aktivitet i nuvarande 
formulering, då detta är en mycket angelägen fråga vad gäller 
kommunens påverkansmöjligheter kopplat till en hållbar utveckling. 
Vidare menar nämnden att inriktningen i programmet är bra utifrån 
nödvändigheten att tillvarata kompetensen inom kommunen. Likaså 
förmågan att samordna behov för att kunna anpassa utbildningar, skapa 
jobbspår och påverka exempelvis Arbetsförmedlingens inköp av 
arbetsmarknadsutbildningar.  
 
Socialnämnden menar att en redaktionellt fördelaktig förändring vore att 
inleda programmet med det prioriterade området service och bemötande. 
Utan en välfungerande service och ett gott bemötande i kontakterna 
kommer det enligt nämnden sannolikt att vara mycket svårt att nå övriga 
mål i programmet. Socialnämnden anser också att insatsen gällande 
tjänstepersoners attityder ska justeras till: Arbeta aktivt med dialog 
mellan företagare och tjänstemän för att stärka förståelsen för varandras 
uppdrag och förutsättningar.  
 

1.9 Tekniska nämnden, 2021-12-08, § 391 
Tekniska nämnden ser det som positivt med ett övergripande 
näringslivsprogram för de långsiktiga prioriteringarna inom kommunen, 
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och lyfter det som betydelsefullt att programmet inte sätter staden i ett 
motsattsförhållande till landsbygden. Tekniska nämnden anser dock att 
insatserna behöver förtydligas ytterligare och kompletteras med ansvar 
och roller.  

Tekniska nämnden lyfter att det viktigaste för kommunen är att få 
företagen till Lund, inte nödvändigtvis att sälja mark till dem. Insatserna 
skulle enligt nämnden därför kunna kompletteras med inrättande av en 
lots som kan bistå företag med kontakter med privata fastighetsägare för 
att hitta plats och möjligheter att expandera. Förutom att kommunen 
hjälper företag att etablera sig eller växa i Lund så ser tekniska nämnden 
det som positivt ur hållbarhetssynpunkt att hitta befintliga lokaler i 
stället för att ianspråkta ny mark.  

Tekniska nämnden anser att det hade varit positivt om 
näringslivsprogrammet kunde användas för att prioritera vilka som ska 
få köpa den begränsade verksamhetsmarken i Lunds tätort, och 
förtydliga om det är antal arbetstillfällen, branscher eller andra 
parametrar som ska vara styrande i den prioriteringen.  

Nämnden vill vidare lyfta att det i programmet på ett tydligare sätt hade 
kunnat tydliggöras att olika verksamheter måste kunna rymmas i Lund – 
inte bara forskningsintensiva verksamheter kring forskningsstråket utan 
även lantbrukare, frisörer etc.  

Tekniska nämnden menar också att programmet skulle vinna på att 
definiera vad som avses med näringsliv - ingår även kommersiell idrott, 
privat barnomsorg och så vidare i begreppet och hur förhåller sig 
näringslivprogrammet till den typen av näringar?  

Nämnden ser positivt på att programmet lyfter effektiva och hållbara 
resor med alla trafikslag. Infrastruktur i form av kollektivtrafik, 
parkeringsfrågor och så vidare är viktiga parametrar vid planering av 
platser för näringslivet. Tekniska nämnden påpekar också att 
uppföljningen av näringslivsprogrammet eventuellt skulle kunna 
synkroniseras med årsanalysarbetet, där nämnderna rapporterar 
föregående års arbete i februari.  

1.10 Vård- och omsorgsnämnden, 2021-12-14, § 119 
Vård- och omsorgsnämnden ställer sig positiv till 
näringslivsprogrammet, men bedömer att ansvarsfrågan för 
genomförandet behöver förtydligas. Nämnden lyfter också att det på ett 
ställe i programmet (sid 4) anges att samtliga förvaltningar har ansvar 
för att programmet genomförs, medan det på ett senare ställe (sid 17) 
anges att det är nämnder och styrelser som är ansvariga för att genomföra 
och beakta programmets prioriterade områden och insatser i strategi- 
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och planeringsprocessen inför kommunens ekonomi- och 
verksamhetsplan. 

2 Externa remissvar 

2.1 Burlövs kommun 
Burlövs kommun har inte något att invända mot eller lägga till i Lunds 
kommande näringslivsprogram. 

2.2 Innovation Skåne AB 
Innovation Skåne AB beskriver i sitt yttrande att innovation och 
utveckling för nya stora framgångar idag handlar om entreprenöriell 
förmåga att kombinera olösta globala behov med Lunds unika 
kompetenser samt att bygga framgångsrika verksamheter och resultat i 
en takt som är internationellt konkurrenskraftigt. Innovation Skåne AB 
menar att det offentliga behöver agera med engagemang och mod för att 
utöva sin möjlighet att agera pådrivare, utvecklingspartner och första 
kund för nya och bättre lösningar på samhällets problem. Innovation 
Skåne AB saknar i programförslaget proaktiva, ledande och konkreta 
ambitioner kring frågor som kan generera innovation och ny tillväxt, 
samt konkreta och mätbara mål. 

Innovation Skåne AB saknar därtill tankar och ambitioner om 
internationalisering och internationell framgång för lokala företag, och 
menar att internationell kompetens attraheras med den kunskap och 
innovationskraft som når internationell framgång och synlighet. Det 
offentliga kan, om tempot är högt och modet finns, ge en tidig och 
avgörande språngbräda i detta avseende, och Innovation Skåne AB 
föreslår därför ett samarbete som bidrar till att ta internationellt 
ledarskap. För att ytterligare öka tempo, internationell trovärdighet och 
internationellt ledarskap kan Lund enligt Innovation Skåne AB med 
fördel också göra gemensam sak med andra relevanta aktörer i Skåne 
och Greater Copenhagen.  

Innovation Skåne AB rekommenderar vidare Lund att själva, eller 
tillsammans med Regional Utveckling, samla statistik som är relevant för 
att följa och kunna agera på kunskapen om näringslivsutvecklingen i 
Lund. 

2.3 Malmö stad 
Malmö stad anser att förslaget till nytt näringslivsprogram är bra och i 
stora delar välformulerat, men efterfrågar tydligare målsättningar och 
visioner, samt tydliga tillväxtmål. Malmö stad belyser vidare vikten av att 
tydliggöra samarbetet mellan Malmö, Lund och kringliggande kommuner 
samt att lyfta fram samarbetet i Greater Copenhagen. Malmö stad menar 
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också att näringslivsprogrammet tydligare behöver beskriva hur 
kommunen ska samarbeta och ta tillvara på de unika miljöerna ESS, Max 
IV, Nano Lab, Lunds universitet, Lunds tekniska högskola (LTH), samt de 
stora internationella bolagen. 

2.4 Eslövs kommun 
Eslövs kommun ser positivt och förväntansfullt på Lunds kommuns 
näringslivsprogram och dess mål. Eslövs kommun menar att förslaget till 
näringslivsprogram anger en gemensam riktning för näringslivsarbetet, 
lägger fast de långsiktiga prioriteringarna och utgör en gemensam 
plattform för fortsatt arbete. I egenskap av grannkommun ser Eslövs 
kommun positivt på samverkansmöjligheter för att stärka både det 
lokala och regionala näringslivet. 

2.5 Fastighetsägarna Syd Lund 
Fastighetsägarna Syd Lund ser i grunden positivt på 
näringslivsprogrammet, det visar i breda penseldrag den potential som 
Lund besitter för att stärka den kommunala servicen gentemot befintligt 
näringsliv och för att skapa attraktivitet för det framtida näringslivet. 
Fastighetsägarna Syd Lund menar att tydliga, mätbara mål hade gjort 
programmet mer lättarbetat och underlättat uppföljning när det gäller 
utvecklingen av näringslivsklimatet. Vidare vill Fastighetsägarna Syd 
Lund understryka vikten av syfte och mottagare i utformningen av ett 
näringslivsprogram. 

Lund kommun behöver enligt Fastighetsägarna Syd Lund vara 
accelerator för att skapa attraktivitet för nya etableringar, där bland 
annat markberedning för investeringar en viktig för faktor. Vidare anses 
kommunen behöva vara flexibel; såväl bygglov som detaljplaner behöver 
möjliggöra föränderliga arbetssätt och boendeförhållanden. Vidare 
menar Fastighetsägarna Syd Lund att det behövs en tydlig, gemensam 
och kommunövergripande marknadsföring som stärker platsen Lund, 
vilket skapar attraktion för fler nyetableringar. 

Fastighetsägarna Syd Lund saknar fördjupning om Stringregionen och 
potentialen med färdigställandet av Fehrman Bält, och hur Lund ska 
kunna ta en större plats i den nordliga ekonomiska region som sträcker 
sig över flera länder där varor, gods, tjänster och människor kommer 
röra och etablera sig. En bredare samverkan med intressenter, såväl 
privata som offentliga, vore enligt Fastighetsägarna Syd Lund 
fördelaktigt för Lund som ett steg i att stärka kommunen som attraktiv 
etablerings- och näringslivsort.  

Fastighetsägarna Syd Lund menar vidare att en viktig faktor för 
näringslivet är att service ska vara snabb och förutsägbar. Som 
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prioriterat område så anser att Fastighetsägarna Syd Lund att service och 
bemötande ska vara högst, då det är en viktig faktor för befintligt 
näringsliv i kommunen men också för företag som överväger att 
etablerar sig i kommunen ser det som en högt prioriterad fråga. 

2.6 Business Port Staffanstorp 
Business Port Staffanstorp ställer sig positivt till programmet och ser att 
det rymmer många delar som kommunerna har gemensamt. Att Lunds 
kommun lockar företag som etablerar sig i regionen är viktigt även för 
Staffanstorps kommun, både för den effekt det ger av ett växande 
näringsliv, men också arbetsplatser till regionens invånare. Business Port 
Staffanstorp välkomnar också att service och bemötande utgör ett 
prioriterat område, då det innefattar även företag som inte är nya eller 
har innovation som första prioritet.   

2.7 Företagarna Lund 
Företagarna Lund ser positivt på att Lunds kommun tagit fram ett nytt 
näringslivsprogram, vilket också visar hur viktigt kommunledningen ser 
på näringslivet. Samtidigt menar Företagarna Lund att arbetet borde ha 
gjorts tillsammans med företrädare för näringslivet och organisationer i 
kommunen, eftersom det är hos dessa som kunskapen finns om hur det 
är att driva företag. 

Företagarna Lund menar att Lunds kommun måste bli bättre på att ta 
hand om och behålla de mindre och medelstora företagen, och menar att 
kommunens stöttning är central i detta sammanhang. Lokaler och mark 
behövs, men avsaknad av detta kombinerat med en hög prisnivå gör att 
företag väljer andra kommuner i sin tillväxtresa. Mötesplatser för 
näringslivet är också en viktig faktor, och Företagarna Lund menar att 
dessa saknas.  

Företagarna Lund menar att det vore önskvärt om 
näringslivsprogrammet utgjorde startskottet för att etablera ett så kallat 
näringslivsråd, där såväl större som mindre företag och organisationer 
representeras och ges möjlighet att möta företrädare för kommunen.  

Vidare menar Företagarna Lund att en handlingsplan som bygger på 
näringslivsprogrammet behöver tas fram skyndsamt för att visa de 
konkreta aktiviteter som kommunen planerar. Här önskar Företagarna 
Lund att näringslivet och organisationer ges möjlighet att vara med i 
arbetet för att få fram en produkt som blir förankrad och accepterad. 

Vidare menar Företagarna Lund att kommunen måste visa 
handlingskraft och hjälpa de företag som vill utvecklas och växa i Lund, 
även om alla inte blir det nya Axis eller Tetra Pak. Många mindre och 
medelstora företag skapar ett intresse för nya företag att etablera sig. 
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2.8 Lund Citysamverkan 
Lund Citysamverkan anser att det är positivt med ett övergripande 
näringslivsprogram för de långsiktiga prioriteringarna inom kommunen. 
En tydlig riktning i Lunds planering rörande vilka utvecklingsmöjligheter 
företagandet har är av stor vikt och måste därför specificeras. För att 
programmet ska få bärighet menar Lund Citysamverkan att det krävs 
ytterligare dialog och förankring med företagarna. Näringslivet i Lund 
ska uppleva en igenkänningsfaktor i programmet som presenteras och 
den kommande handlingsplanen bör därför bygga än mer på 
näringslivets behov. Vidare eftersöker Lund Citysamverkan ett mer 
utvecklat näringslivsråd och en gemensam affärplansprocess mellan 
företag och kommunen.  

Lund Citysamverkan betonar också vikten av att ta fram en övergripande 
verksamhetsplan för etableringar. En sådan plan, menar Lund 
Citysamverkan, måste bli analyserad ur flera perspektiv och brytas ner i 
olika avgränsade delområden. Lund Citysamverkan anser också att 
initiativet med berättelsen om Lund är av stor vikt, men att arbetet måste 
breddas och förankras så att företag, kommun och boende lättare kan 
promota vad Lund står för. I samband med detta önskas även en mer 
gränsöverskridande kommunikation. 

2.9 Region Skåne 
Region Skåne ser att näringslivsprogrammet är genomtänkt och 
ambitiöst med tydliga prioriteringar och insatser. Region Skåne ser också 
positivt på ställningstagandet att Lunds kommun ska agera och ta en 
proaktiv roll i det näringslivsutvecklande arbetet, och ser att de i 
programmet prioriterade områdena bidrar till en ökad produktivitet i 
hela Skåne.  

Region Skåne hade gärna sett ett förtydligande av vad ett stark och 
framgångsrikt näringsliv innebär, och vilka effekter man önskar se. 
Region Skåne menar vidare att det hade varit intressant att utveckla 
diskussionen om Lunds relation till sin omvärld och relationer till andra 
kommuner och städer.  

Region Skåne hade också uppskattat ett resonemang kring betydelsen av 
samverkan och hur man förhåller sig till de regionala strategier som har 
bäring på näringslivsutveckling, som exempelvis den regionala 
utvecklingsstrategin och Skånes innovationsstrategi för hållbar tillväxt. 

2.10 Råbylunds Företagarförening 
Råbylunds Företagarförening är mycket positiva till att Lunds kommun 
tar ett grepp om näringslivsfrågorna genom framtagandet av 
näringslivsprogrammet. Det är emellertid ett övergripande program 
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vilket enligt Råbylunds Företagarförening innebär att det krävs mycket 
samverkan och konkretisering framöver. Lund som kommun behöver 
enligt Råbylunds Företagarförening vara proaktiva och påbörja ett 
långsiktigt strategiskt arbete som både syftar till att skapa nya företag, 
men också till att säkerställa att både företagen och därmed de anställda 
stannar kvar i kommunen när de växer. 

Råbylunds Företagarförening beskriver i sitt yttrande att de upplever 
och möter en förmodad okunskap bland många politiker som tjänstemän 
avseende företagandets villkor och förutsättningar, vilket de härleder till 
att det saknas ett näringslivsstrategiskt perspektiv samt en vidare 
nedbrytning och konkretisering i form av handlingsplaner med 
målsättningar möjliga att följa upp. Vidare menar Råbylunds 
Företagarförening att kommunen måste involvera näringslivet i det 
strategiska arbetet, och efterfrågar därför en näringslivsorganisation 
med företrädare för såväl näringslivet som Lunds kommun som driver 
frågorna gemensamt framåt.  

Råbylunds Företagarförening bedömer det som viktigt att Lunds 
kommun uppmärksammar de mindre företag som utgör grunden för att 
kommunen alls fungerar genom att leverera långsiktiga arbetstillfällen 
och lönsamhet. Dessa företag måste också ges goda förutsättningar att 
växa och utvecklas inom kommunen när kommunen växer.  

Råbylunds Företagarföreningar menar vidare att Lund även 
fortsättningsvis ska verka för forskningsintensiva företag och 
verksamheter, men att det samtidigt måste finnas utrymme för enklare 
industrier och verkstäder – företagen som startar i Lund måste kunna 
finna lokaler att utvecklas vidare i.  

2.11 Lunds Nyföretagarcentrum 
Lunds Nyföretagarcentrum menar att näringslivsprogrammet är 
ambitiöst och omfattande, men anser dock att giltigheten om 10 år är 
olycklig och olämplig, så mycket hinner förändras under en sådan 
tidshorisont. Lunds Nyföretagarcentrum efterfrågar att det redan 
inledningsvis klargörs att kommunen har det främsta ansvaret för att 
näringslivsklimatet i kommunen är bra, samt att kommunen både är en 
service- och myndighetsutövande organisation kopplat till näringslivet.  

Lunds Nyföretagarcentrum saknar en beskrivning av att näringslivet i 
Lund inte bara består av kunskaps- och forskningsdrivna företag, utan att 
majoriteten av företagen i Lunds kommun är ”vanliga företag”. Vidare 
efterfrågas högre ambitionen under det prioriterade området 
”Attraktivitet”. 
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Vidare menar Lunds Nyföretagarcentrum att frågan om markberedskap 
och goda fysiska förutsättningar är mycket viktig, och att Lund måste bli 
mycket bättre inom detta område. Lunds Nyföretagarcentrum menar att 
det saknas goda markreserver och att man inte påbörjat 
detaljplanearbete i tillräckligt många fall för att näringslivet ska känna 
sig trygga med att det finns markreserver för att klara ens en ganska kort 
tidshorisont. De verksamhetsområden som trots allt finns måste enligt 
Lunds Nyföretagarcentrum kommuniceras på ett lättare och mer 
överskådligare sätt än i dagsläget.  

Lunds Nyföretagarcentrum menar att insatserna som presenteras under 
det prioriterade området ”Infrastruktur och tillgänglighet” är bra, men 
saknar perspektiv som är mer grundläggande – entreprenad- och 
logistikföretag behöver exempelvis fungerande vägar snarare än 
digitalisering.  

Lunds Nyföretagarcentrum saknar därtill ett fokusområde där Lunds 
kommun vill främja nyföretagandet och entreprenörskap, ett område där 
kommunen redan idag gör många insatser. För att ta arbetet med 
näringslivsprogrammet vidare, och formulera mätbara mål och åtgärder, 
anser Lunds Nyföretagarcentrum att kommunen i mycket nära 
samarbete med näringslivets aktörer bör skapa en gemensam 
organisation (referensgrupper, styrgrupp och styrelse) där så stor del av 
näringslivet som möjligt kan delta. 

2.12 Veberöds Företagarförening 
Veberöds Företagarförening ser det som nödvändigt och positivt med ett 
nytt näringslivprogram i Lunds kommun, och ser det som mycket positivt 
att programmet är långsiktigt och tidsbestämt. Att ha en central 
funktion/service för lokal utveckling bedöms som viktigt bra, och 
Veberöds Företagarförening ser även positivt på att infrastruktur och 
tillgänglighet lyfts i programmet så dessa frågor är centrala inte minst för 
de företagare som verkar utanför staden Lund.  

Veberöds Företagarförening efterfrågar tydliggöranden kring hur 
tillgänglig industrimark utanför tätorten presenterats, samt hur 
nyetableringar aktivt lockas till byarna.  

2.13 Svenskt Näringsliv Skåne 
Svenskt Näringslivs policy gällande remisser är att utlåtande endast ges 
avseende näringslivsfrågor som berör hela det svenska näringslivet och 
inte enbart en kommun. Svenskt Näringslivs Skåne avböjer därför att 
svara på remissen. 

2.14 Svedala kommun 
Svedala kommun har inget att erinra. 
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2.15 Mobile Heights 
Mobile Heights uppger i sitt yttrande att dess medlemmar i hög grad 
instämmer med innehållet i förslaget. Allra viktigast anses de 
prioriterade områdena ”Lund tillvaratar och attraherar kompetens” samt 
”I Lund är det enkelt att driva företag” vara. Inom IT- och 
kommunikationsteknik är kompetensbristen i Lund liksom i övriga 
Sverige ett stort och ökande hinder för tillväxt, och fokus på denna fråga 
är därför viktig för Mobile Heights medlemmar. 

Mobile Heights anser att fokus på digitalisering är mycket viktigt i Lunds 
kommande näringslivsprogram, då många arbetstillfällen i Lund 
återfinns inom IKT/tech. I nuvarande förslag nämns digitalisering inom 
två inriktningsmål, och Mobile Heights hade gärna sett att IKT/tech 
särskilt omnämndes även inom inriktningsmålet för 
kompetensförsörjning. Att Lunds kommun även i fortsättningen är en 
stark och drivande kraft inom Skånes specialiseringsområde tech anser 
Mobile Heights vara en förutsättning för fortsatt tillväxt i kommunen och 
för Skåne som helhet. 

2.16 Lunds Universitet 
Lunds Universitet menar att näringslivsprogrammet ligger väl i linje med 
den gemensamma vision som formulerats i det samverkansavtal mellan 
Lunds Universitet och Lunds kommun som bland annat tydliggör att 
kommunen och universitetet har ett gemensamt och ömsesidigt intresse 
av, och ansvar för, att stärka Lund som ett attraktivt val för näringslivets 
etablering och att behålla redan befintlig forsknings- och 
utvecklingsintensiva företag i Lund.  

Lunds Universitet menar att då pandemin har fått stora effekter på såväl 
företag som samhället i stort, är det av vikt att Lund fortsätter arbetet 
med att stötta och underlätta for näringslivet och att stärka Lunds 
innovationskraft samt att tillvarata och attrahera kompetens. Samtidigt 
är det väsentligt att Lund främjar en tillväxt som är socialt, ekologiskt 
och ekonomiskt hållbar. Det är Lunds universitets bedömning att de 
prioriterade områden och insatser som identifierats i 
näringslivsprogrammet kommer att bidra till att säkerställa Lund som ett 
levande, ledande och attraktivt kunskapscentrum. 
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